
Les 18 - Bijvoeglijke naamwoorden


Een bijvoeglijk naamwoord  - ett adjektiv


1.	 Het bijvoeglijk naamwoord buigt in het Zweeds mee met ett-woorden en het 
meervoud:


Een auto is duur.	 Een huis is duur.	 Computers zijn duur.

En bil är dyr.	 Ett hus är dyrt.	 Datorer är dyra.  

De stoel is bruin.	 De tafel is bruin.	 De meubels zijn bruin.

Stolen är brun.	 Bordet är brunt.	 Möblerna är bruna.  

2.	 Het bijvoeglijk naamwoord verandert in het Zweeds na een bezittelijk of aanwijzend 
voornaamwoord en in de bepaalde vorm. 


De jongen is vrolijk.	 Mijn vrolijke jongen. 	 Die vrolijke jongen.

Pojken är glad.	 Min glada pojke. 	 Den glada pojken. 

Het huis is rood.	 Mijn rode huis. 	 Dat rode huis.

Huset är rött.	 Mitt röda hus. 	 Det röda huset. 

3.	 De vergrotende en overtreffende trap wordt gevormd door -are en -ast.


goedkoop	 goedkoper	 goedkoopst

billig	 billigare	 billigast 

boos	 bozer	 boost

arg	 argare	 argast 

mooi	 mooier	 mooist

vacker	 vackrare	 vackrast  (let op!) 

4.	 Sommige woorden hebben een afwijkende vergrotende en overtreffende trap:


oud	 ouder	 oudst

gammal	 äldre	 äldst 

klein	 kleiner	 kleinst

liten	 mindre	 minst 

veel	 meer	 meest

många	 fler(a)	 flest 
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5.	 Goed en slecht kennen in het Zweeds twee vertalingen.


Goed 
goed	 beter	 best

bra	 bättre	 bäst


 
goed/lekker	 beter/lekkerder	 best/lekkerst

god (gott)	 godare	 godast


Slecht 
slecht	 slechter	 slechtst

dålig (dåligt)	 sämre	 sämst


 
slecht/erg	 slechter/erger	 slechtst/ergst

illa	 värre	 värst
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meest algemene woord voor goed  
(geslaagd, correct, aantrekkelijk, etc.)

eten, smaak, geur, karakter, sfeer en een 
paar vaste uitdrukkingen: en god vän, ett 

gott samvete

neutrale woorden die goed of slecht kunnen 
zijn: personen, het weer, een beoordeling, de 

kwaliteit

negatieve situatie die (nog) slechter wordt: 
een ziekte, een ramp, een overtreding, een 

scenario

Det här var 
gott!

Ja, fast min 
mat är 
godare.

Dit is lekker! Ja, maar mijn eten 
is lekkerder.

Ja, fast min 
mat är 
bättre!

Det här var 
gott!

Dit is lekker!

Ja, maar mijn eten 
is beter.

Bra mat God matof ?



Oefening 1 - kies de juiste vorm 

1. Lina bor i en ………………… lägenhet.	 (dyr / dyrt / dyra) 
	 Lina woont in een duur appartement.


2. Berget är ………………….	 (hög / högt / höga) 
	 De berg is hoog.


3. Bullarna är ………………….	 varm / varmt / varma) 
	 De ‘bullar’ zijn warm.


4. Katarina köper ett ………………… linne.	 (fin / fint / fina) 
	 Katarina koopt een mooi hemd.


5. Hasse är ………………….	 (ung / ungt / unga) 
	 Hasse is jong.


6. Vilma gillar ………………… bilar.	 (snabb / snabbt / snabba) 
	 Vilma houdt van snelle auto’s.


7. Två barn är ………………….	 (sjuk / sjukt / sjuka) 
	 Twee kinderen zijn ziek.


8. Rummet är …………………	 (ren / rent / rena) 
	 De kamer is schoon.


9. Ni lär ett …………………språk.	 (ny / nytt / nya) 
	 Jullie leren een nieuwe taal.


10. Filmen är ………………….	 (lång / långt / långa) 
	 De film duurt lang.


11. Vilma är en ………………….flicka	 (söt / sött / söta) 
	 Vilma is een lief meisje.


12. Affärerna är ………………….	 (öppen / öppet / öppna) 
	 De winkels zijn open.


13. Är du ………………….?	 (trött / trötta) 
	 Ben je moe?


14. Erik har köpt ………………… biljetter.	 (billig / billigt / billiga) 
	 Erik heeft goedkope kaartjes gekocht.


15. Landet är ………………….	 (stor / stort / stora) 
	 Het land is groot.


16. Är du ………………… nu?	 (frisk / friskt / friska) 
	 Ben je nu gezond?


17. Anna har en ………………… hund.	 (liten / litet / små) 
	 Anna heeft een kleine hond.


18. Jag såg ett ………………… tv-program igår.	 (fantastisk / fantastiskt / fantastiska) 
	 Ik heb gisteren een geweldig televisieprogramma gezien.


—->  online:  https://svenskastart.wordpress.com/2016/05/25/adjektiv-ovningar/
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Oefening 2 - het tegenovergestelde 

1. Gammal 	 ………………… 
	 Oud	 Jong


2. Stor 	 ………………… 
	 Groot	 Klein


3. Tung 	 ………………… 
	 Zwaar	 Licht


4. Trött 	 ………………… 
	 Moe	 Fit


5. Stark 	 ………………… 
	 Sterk	 Zwak


6. Snäll 	 ………………… 
	 Aardig	 Gemeen


7. Snygg 	 ………………… 
	 Mooi	 Lelijk


8. Sjuk 	 ………………… 
	 Ziek	 Gezond


9. Smal 	 ………………… 
	 Dun	 Dik


10. Mörk 	 ………………… 
	 Donker	 Licht


11. Lång 	 ………………… 
	 Lang	 Kort


—->  online:  https://svenskastart.wordpress.com/2016/05/25/adjektiv-ovningar/


Harm-Jan Riksen 100 Basiscursus Zweeds - 2020/2021

svag

frisk

kort

pigg

ljus

ung

tjock

liten

ful

lätt

elak



Oefening 3 - de vergrotende en overtreffende trap (REGELMATIG) 

1. Brödet är …………., osten är …………. och vinet är …………. 		 (dyr) 
	 Het brood is duur, de kaas is duurder en de wijn is het duurst. 	 	 


2. Hummer är …………., lax är …………. och musslor är ………………. 	 (billig) 
	 Kreeft is goedkoop, zalm is goedkoper en mosselen zijn het goedkoopst.	 


3. Brie är ………………., Camembert är ………………. och Roquefort är ………………. 	 (god) 
	 Brie is lekker, Camembert is lekkerder en Roquefort is het lekkerst. 	 


4. Lisa är …………., Hanna är …………. och Dagmar är …………. 	 (söt) 
	 Lisa is lief, Hanna is liever en Dagmar is het liefst. 	 	 


5. Händerna är …………., fötterna är …………. och håret är ………………. 	 (ren) 
	 De handen zijn schoon, de voeten zijn schoner en het haar is het schoonst.	 


6. I Malmö är det ………………., i Stockholm är det………………. och i Kiruna är det 
………………. 					 (kall) 

	 In Malmö is het koud, in Stockholm is het kouder en in Kiruna is het het koudst. 	 


7. Spanien är …………., Kuba är …………. och Etiopien är …………. 	 (varm) 
	 Spanje is warm, Cuba is warmer en Ethiopië is het warmst. 		 


8. Mind hund är …………., hans hund är …………. och din hund är ………………. 	 (ful) 
	 Mijn hond is lelijk, zijn hond is lelijker en jouw hond is het lelijkst.	


—->  online:  https://svenskastart.wordpress.com/2016/05/25/adjektiv-ovningar/ 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Specifiekere regels voor het bijvoeglijk naamwoord.


Uitzonderingen 

Een aantal bijvoeglijk naamwoorden krijgen helemaal géén verbuiging


Bijvoeglijk naamwoorden die op –s, -e of -a eindigen krijgen geen verbuiging, bijv. en bra dag, ett bra år, bra 
veckor, de bra åren.


Naast bra, geldt het bijvoorbeeld ook voor stilla / stil, gyllene / gouden, udda / oneven en äkta / 
echt, gratis / gratis.


Als een bijvoeglijk naamwoord op een onbeklemtoonde –en, -er, -al of –el eindigt dan verdwijnt de –a of –
e die direct achter de medeklinker staat in het bepaald enkelvoud en de meervouden. Het bijvoeglijk 
naamwoord dikt dus in.


Als het bijvoeglijk naamwoord op een beklemtoonde klinker eindigt, is de uitgang in het onzijdig onbepaald 
enkelvoud –tt, bijv. ny – nytt, blå – blått, grå - grått.


Eindigt het bijvoeglijk naamwoord uit zichzelf al op een –t vooraf gegaan door een medeklinker dan komt er 
géén –t bij voor het onzijdig onbepaalde enkelvoud, dus ett kort svar en niet et kortt svar. Als het bijvoeglijk 
naamwoord op een –t slechts één lettergreep heeft en vooraf gegaan wordt door een klinker, dan krijgt het 
in het onbepaald onzijdig –tt, dus een extra –t achter het eigenlijke woord, bijvoorbeeld ett vitt skåp.


Als een bijvoeglijk naamwoord op -nn eindigt, zoals bijv. tunn, dan vervalt er eentje van in het onzijdig 
onbepaald enkelvoud, dus ett tunt skärp en niet ett tunnt skärp.


Eindigt het bijvoeglijk naamwoord op een –d vooraf gegaan door een medeklinker dan verandert die –d in 
het onbepaald onzijdig enkelvoud in een –t, bijv. het woordje hård wat dan ett hårt liv wordt. Wordt de –
d vooraf gegaan door een beklemtoonde klinker, dan verandert de –d in het onbepaald onzijdig enkelvoud 
in een –tt, bijv. röd wat dan ett rött bord wordt.


—-> Meer regels en uitzondering op deze website: http://swedish4you.nl/bijvnw.htm 

enkelvoud meervoud

onbepaald bepaald onbepaald bepaald

een grote… de grote… grote… de grote…

en en stor banan

en stor jordgubbe

en stor druva

den stora bananen

den stora jordgubben

den stora druvan

stora bananer

stora jordgubbar

stora druvor

de stora bananerna

de stora jordgubbarna

de stora druvorna

ett ett stort äpple

ett stort päron

ett stort bär

det stora äpplet

det stora päronet

det stora bäret

stora äpplen

stora päron

stora bär

de stora äpplena

de stora päronen

de stora bären
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Woordenlijst - bijvoeglijke naamwoorden

Nederlands Zweeds Nederlands Zweeds

breed bred    ↔︎ smal smal

dik tjock ↔︎ dun smal

donker mörk  ↔︎ licht (schijnsel) ljus

gezond frisk   ↔︎ ziek sjuk 

goed bra, god ↔︎ slecht dålig, illa

goedkoop billig ↔︎ duur dyr

groot stor     ↔︎ klein liten

hard hård   ↔︎ zacht mjuk  

hongerig hungrig   ↔︎ vol mätt 

hoog hög ↔︎ laag låg

jong ung ↔︎ oud gammal

krom krokig   ↔︎ recht rak 

lang lång ↔︎ kort kort

lekker god   ↔︎ vies (smaak) äcklig 

leuk rolig ↔︎ saai tråkig

makkelijk enkel, lätt   ↔︎ moeilijk svår

moe trött   ↔︎ wakker pigg

moedig modig ↔︎ angstig feg

mooi (algemeen) vacker ↔︎ lelijk (algemeen) ful

mooi (mens) snygg   ↔︎ lelijk (mens) ful 

mooi (voorwerp) fin ↔︎ lelijk (voorwerp) ful

rijk rik   ↔︎ arm fattig

rustig lugn ↔︎ onrustig orolig

scheef sned   ↔︎ recht rak

schoon ren  ↔︎ vies (vuil) smutsig 

slim smart ↔︎ dom dum

snel snabb ↔︎ langzaam långsam

sterk stark   ↔︎ zwak svag 

vol full   ↔︎ leeg tom 

vreemd konstig  ↔︎ normaal normal 

vrijgevig generös   ↔︎ gierig snål

vrolijk glad ↔︎ kwaad arg

vrolijk glad   ↔︎ verdrietig ledsen

warm varm ↔︎ koud kall

zwaar tung   ↔︎ licht (gewicht) lätt 
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